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 فناورانه و نوآورانه چادرملو 
به ایستگاه آخر رسید

با گذشت 8 ماه از فراخوان جذب طرح ها 
نوآوری  مرکز  سوی  از  خلاقانه  ایده های  و 
)نوچاد(  چادرملو  صنعتی  و  معدنی  شرکت 
وطی مراحل مختلف ارزیابی و داوری 70 طرح 
دریافتی، اکنون این رویداد به ایستگاه پایانی 
خود رسیده است و در تاریخ 12 اردیبهشت 
ماه جاری مراسم اختتامیه این رویداد با حضور 
 ، ایده های خلاقانه  و  ارائه دهندگان طرحها 
نوآوران حوزه فناوری، پژوهشگران، استادان و 
جمعی از دانشجویان حوزه صنعت و معدن در 
یزد برگزار می گردد.قائم مقام شرکت معدنی و 
صنعتی چادرملو در گفت و گویی در خصوص 
برای  رویداد  این  برگزاری  اهمیت  و  نقش 
صنعت فولاد و معدن کشور گفت: با توجه به 
روندهای حاکم بر بخش معدن و صنایع معدنی 
و همچنین برخی مسائل فناورانه، چادرملو در 
مسیری قدم گذاشت تا بتواند از طریق نوآوری، 
چالش های حیطه فعالیت خود را برطرف نماید 
و در همین راستا اقدام به ایجاد ساختار نوآوری 
در این مجموعه نمود.دکتر عسکری زاده افزود: 
به  توجه  با  نوچاد  نوآوری  مرکز  ایجاد  ایده 
دیدگاهی جامعی که مدیریت ارشد مجموعه به 
حل مسائل با استفاده از راه حل های مبتنی بر 
نوآوری و فناوری دارد توسط مدیرعامل شرکت 
مطرح و با تائید هیئت مدیره شرکت تاسیس 
گردید . از این رو نهادینه کردن فرآیند نوآوری 
گام عملی  در ساختار سازمانی چادرملو یک 

بزرگ در شرکت چادرملو محسوب می گردد.
وی با اشاره به فعالیت های مختلف مرکز 
توسعه   ، اصلی  بخش  سه  در  نوچاد  نوآوری 
فناورانه،  و  نوآورانه  حوزه  در  کسب وکارها 
و  نوآوری  و  فناوری  حوزه  در  سرمایه گذاری 
توانمندسازی محیط داخلی و خارجی شرکت 
افزود: علاوه بر فعالیت هایی که مرکز نوآوری 
انجام می دهد، به پلتفرمی نیاز است که همه 
بازیگران اصلی نوآوری و کل ابزار مورد نیاز برای 
تحقق اهداف در حوزه نوآوری در آن مد نظر 
قرار گیرند. بنابر این یک بخش از فعالیت های 
این مرکز ارتباط با دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی 
و حمایت از پایان نامه ها و طرح های پژوهشی 
است. و مهمترین نکته، موضوع سرمایه گذاری 
است تا بتوانیم به طور عملی از ایده ها و طرح 
ها حمایت کنیم چرا که قاعدتا در ارتباط با 
دانشگاهها و مرکز نوآوری، سرمایه گذاری ها تا 
یک سطح مشخص و محدود قابل انجام است. 
کردن  دنبال  راستای  در  منظور،  همین  به 
اولویت ها و استراتژی ها شرکت چادرملو، ما در 
سال گذشته اقدام به اخذ مصوبه هیئت مدیره 
شرکت جهت تاسیس صندوق سرمایه گذاری 
مراحل  که  کردیم  نوچاد   )CVC( خطرپذیر 
واقع  در  است.  انجام  حال  در  آن  مجوز  اخذ 
می توان گفت کل نیازی که شرکت چادرملو 
دیده  نوچاد  پلتفرم  قالب  در  دارد  نوآوری  به 
شده است.قائم مقام شرکت معدنی و صنعتی 
چادرملو در خصوص ضرورت حمایت از ایده  ها 
برای  کارخانه  هر  که  همانطور  کرد:  تصریح 
و  دارد  نیاز  اولیه  ماده  به  فعالیت خود  شروع 
تولید بدون خوراک امکان پذیر نیست، ایده های 
فناورانه و نوآورانه و طرح های پژوهشی نیز، 
عامل مهمی در پیشبرد فعالیت ها و افزایش 
به  می گردد.  محسوب  شرکت  بهره وری 
همین جهت شرکت کنندگان در رویداد این 
اطمینان را دارند که طرح ها دارای یک بازار 
تضمین شده هستند. به عبارت دیگر، خروجی 
برگزاری رویدادهای فناورانه، معرفی تیم های 
و  سرمایه گذاران  به  آن ها  شناساندن  و  برتر 
به صاحبان نیاز از جمله هلدینک معدنی و 

صنعتی چادرملو است.

۱.۵ میلیارد دلار صادرات 
واحد های صنعتی استان تهران 

در سال گذشته
در  گفت:  تهران  استان  صمت  مدیرکل 
حوزه صادرات سال گذشته 1.۵ میلیارد دلار 
صادرات داشتیم که پیش بینی امسال 2 میلیارد 

دلار از محل گمرکات تهران است.
اقدامات  خصوص  در  سیجانی  محمود 
و  تولید  واحدهای  احیای  در  سیزدهم  دولت 
افزایش نسبی تولید، اظهار داشت: احیای این 
تعداد واحد باعث شد تا به صورت میانگین ۵ 
تا 200 نفر نیروی کار در هر کارخانه مشغول 

به کار شوند.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان 
تولیدی  واحدهای  افزایش  به  اشاره  با  تهران 
و  نقدینگی  تامین  گفت:  تهران،  استان  در 
حمایت های مالی، بازارسازی و تامین مواد اولیه 

در دستور کار قرار گرفته است.
سیجانی اضافه کرد: برای واحدهایی که 
هماهنگی  برند  صاحبان  و  دارند  تولید  توان 
ظرفیت های  از  استفاده  با  تا  می شود  ایجاد 
یکدیگر تولید افزایش پیدا کند در همین زمینه 

مجوز گواهی تولید کارخانه صادر می شود.
وی با بیان اینکه در حوزه معدن احیای 
واحدهای معدنی در دستور کار است، گفت: 
این امر در راستای افزایش راندمان معادن است.
مدیرکل صمت استان تهران ابراز داشت: 
را  صادرات  افزایش  خارجی  تجارت  حوزه  در 
سیاست گذاری کرده ایم و به دنبال ایجاد بازار 
جدید هستیم که این امر ضمن تقویت ارزآوری 
و نشانگر قدرت تولید و کیفیت کشورمان در 

عرصه جهانی است.
صادرات  حوزه  در  کرد:  اضافه  سیجانی 
سال گذشته 1.۵ میلیارد دلار صادرات داشتیم 
که پیش بینی امسال 2 میلیارد دلار از محل 
گمرکات تهران است ضمن اینکه کالاهای این 
استان از سایر مرزهای استان نیز صادر می شود 
برای  کشور  صادرات  درصد   17 اینکه  ضمن 

صادرات تهران است.
وی با اشاره به عملکرد کارگروه تسهیل 
که  شده  برگزار  کارگروه  جلسه   ۴8 گفت: 
است.  شده  رسیدگی  واحد   1100 مشکلات 
همچنین بازدید میدانی از واحدهای صنعتی 
استان تهران یکی از بحث های اصلی است که 
این امر با حضور مدیران مختلف استان صورت 

می گیرد.
مدیرکل صمت استان تهران با اشاره به 
توسعه شرکت های دانش بنیان، گفت: یکی از 
هدف گذاری ها توسعه شرکت های دانش بنیانی 
به  بنیان کوچک  تبدیل شرکت های دانش  و 

تولیدی است.
سیجانی بیان داشت: 107 کارخانه مجوز 
دانش بنیانی گرفتند؛ همچنین افزایش ظرفیت 

اسمی ۵۶8 واحد را شاهد هستیم.
وی با بیان اینکه صنعت به بخش خودتامین 
با  مشارکت  آمادگی  گفت:  است  رفته  برق 
واحدهای تولیدی و صنعتی داریم دنبال منابع 
انرژی های جدید هستیم مشوق هایی در تولید 
برق و جلب سرمایه گذاری ها بخش خصوصی 
داریم ضمن اینکه خانواده های کارگران آماده 
هستند که توازن در مصرف انرژی ایجاد و با 

تولید همراهی کنند.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان 
تهران خاطرنشان کرد: تقاضای ما این است که 
و  انرژی  بخش های دیگر در مدیریت مصرف 

بهینه سازی آن همراهی کنند.
سال  شعار  نام گذاری  به  اشاره  با  وی 
گفت:  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  سوی  از 
آسیب ها و چالش ها در بخش صنعت بررسی 
نقش  و  پیشنهادها  به  همچنین  می شود 

مشارکت های مردمی نیز پرداخته می شود.

اخبار اخبار

وزیر راه از دستور کار قرار گرفتن تهاتر کالا با پاکستان خبر داد 
و گفت:  با توسعه زیرساخت های جاده ای و بندری تجارت 10 میلیارد 

دلاری دو کشور محقق می شود.
دیدار  این  در  گفت:  شهرسازی،  و  راه  وزیر  بذرپاش  مهرداد 
موضوعات مختلف در حوزه اقتصادی مورد بحث قرار گرفت و مقرر 
تهران  در  آینده  ماه  چند  ظرف  کمیسیون  این  بعدی  نشست  شد 

برگزار شود.
و  ایران  اقتصادی  همکاری های  مشترک  کمیسیون  رئیس 
همچنین  و  کراچی  جمله  از  پاکستان  مهم  بنادر  وجود  پاکستان، 
موقعیت بنادر ایران از جمله بندر چابهار و دسترسی به آب های آزاد 
اقتصادی دو کشور دانست و  را فرصت مناسبی برای توسعه روابط 
ایران از دیگر موضوعاتی بود که در  افزود: توسعه بنادر پاکستان و 

دیدارهای دوجانبه مطرح شد.
بذرپاش با اشاره به هدف گذاری 10 میلیارد دلاری تجارت دو 
کشور گفت: دستیابی به این هدف نیازمند توسعه جدی زیرساخت ها 

از جمله بنادر و تسهیل تردد کامیون ها در مرزهای دو طرف است.
و  ایران  میان  پیشین  و  میرجاوه  ریمدان،  مرز   ۳ افزود:  وی 
پاکستان وجود دارد که دو مرز آن ها نسبتاً جدید است و باید تردد 

از این مرزها تسهیل شود.

توسط  بار  یکسره  حمل  اجازه  طرح  از  شهرسازی  و  راه  وزیر 
کامیون های ایرانی به داخل پاکستان خبر داد و افزود: این موضوع 
افزایش می دهد. تسهیل  بار را  انتقال  هم سرعت تردد و هم حجم 
قرار  بحث  مورد  طرف  دو  در  زیرساخت ها  توسعه  و  جاده ای  تردد 
مناسب سازی  و هم  پارکینگ ها  توسعه  و مطرح شد که هم  گرفت 

معابر تردد باید موردتوجه قرار گیرد.
خصوص  در  ایرانی  رانندگان  برخی  مشکلات  شد:  یادآور  وی 
لزوم اخذ ویزا و اجازه ورود تنها تا ۵0 کیلومتر به کشور پاکستان از 
جمله دغدغه هایی بود که با طرف پاکستانی مطرح و مقرر شد این 

موضوع در دستور کار قرار گیرد.
وزیر راه و شهرسازی گفت: موضوع همکاری های هوایی از جمله 
افزایش پروازها به ویژه میان لاهور و مشهد یا تهران نیز مطرح و مقرر 
شد برقراری پرواز میان تهران و اسلام آباد توسط شرکت های ایرانی 

اعلام شود تا بستر تردد راحت تر تجار فراهم شود.
این نشست  در  آزاد  تجارت  موافقت نامه  بیان طرح  با  بذرپاش 
از  پیشنهادی  موافقت نامه  تعدادی  موافقت نامه،  این  بر  گفت: علاوه 
تا  که  بود  شده  ارسال  پاکستانی  به طرف  ایرانی  سازمان های  سوی 
کنون نظر موافق یا مخالفی از سوی پاکستان اعلام نشده، به همین 
منظور قرار شد کارگروهی در وزارت مربوطه تشکیل و نشست های 
مجازی با سازمان های هم تراز برگزار شود تا هرچه سریع تر در مورد 
موافقت نامه ها نظر بدهند. همچنین نشست بعدی در سطح معاونان 

وزیر در تهران برگزار شود.
و  ایران  اقتصادی  همکاری های  مشترک  کمیسیون  رئیس 
پاکستان، تهاتر کالا را از دیگر موضوعات مورد بحث طرفین اعلام 

کرد که در دستور کار برای پیگیری بیشتر قرار گرفت.
پاکستان  در  دولت جدید  آمدن  کار  روی  به  اشاره  با  بذرپاش 
کار  در دستور  با جدیت  توسعه همکاری ها  که  کرد  امیدواری  ابراز 

قرار گیرد و توافق نامه ها به سرانجام برسد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه در سال رشد 
تولید و مهار تورم اقدامات ارزنده ای انجام شد و در تمام بخش ها 
مشارکت  با  تولید  جهش  سال  امسال  گفت:  داشتیم،  تولید  رشد 
و  کارگران  تولید  جهش  اصلی  ارکان  از  یکی  که  است  مردم 

هستند. کارفرمایان 
میثاق  تجدید  از  پس  دیروز  صبح  مرتضوی«  صولت  »سید 
کارکنان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با آرمان های امام خمینی 
حرم  در  تا  داریم  توفیق  کارگر  هفته  آغاز  در  داشت:  اظهار  )ره(، 
حضرت امام خمینی )ره( حاضر شویم تا تجدید میثاقی با آرمان های 

امام )ره( و رهبر فرزانه انقلاب اسلامی داشته باشیم.
وی افزود: امسال هفته کارگر پس از 2 حادثه مهم طبیعی به 
وقوع پیوسته است؛ نخست روز قدس که جلوه ای دیگر پیدا کرد و 
تبدیل به هفته جهانی قدس شد. اتفاق دیگری که رخ داد کار بزرگی 
بود که رزمندگان اسلام در سپاه انقلاب اسلامی انجام دادند آن هم 
تحقق وعده صادق بود، البته این اقدام بخش اندکی از توان دفاعی 
جمهوری اسلامی ایران بود که به فضل الهی در یک اقدام بسیار موثر 

ابهت پوشالی را در هم فرو ریختند.
اداری  و  ما در جغرافیای سیاسی، دفاعی  امام  وزیر کار گفت: 

جهان طرحی نو درانداختند و هیچ واژه ای در بیان این همه منزلت 
امام )ره( بالاتر از بیانات مقام معظم رهبری نیست که فرمودند امام 
روح خدا بود در کالبد زمان و روح خدا فانی ناپذیر است. اکنون راه 
امام راه ماست. هدف امام هدف ماست. امیدواریم ایران همواره در 

نسل های مختلف پایدار و ماندگار باشد.
مرتضوی بیان کرد: نکته دیگر شعار سال است که مقام معظم 
با مشارکت مردم است.  تولید  امسال سال جهش  رهبری فرمودند. 
یکی از ارکان اصلی جهش تولید که امروز گرد هم آمدند کارگران و 
کارفرمایان هستند. در سال رشد تولید و مهار تورم اقدامات ارزنده ای 
صورت گرفت و در تمام بخش ها ما رشد تولید داشتیم و این را نه 
تنها مراکز داخلی بلکه مراکز خارجی مانند بانک جهانی نیز به آن 

اذعان دارند.
میانگین ۶ درصد رشد  تصریح کرد: در سال 1۴02  کار  وزیر 
دیگر  نکته  کرد.  طی  را  نزولی  سیر  نیز  تورم  و  داشتیم  اقتصادی 
موضوع تجلیل از کارگران است. نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
هم به کار و هم به کارگر ارج می نهد و من به عنوان کوچک ترین 
کارگزار ایران در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تمام افتخار به 
دست کارگران بوسه می زنیم. تمام تلاش دولت این است که بتوانیم 

معیشت جامعه کارگری را ارتقا دهیم.
با  گفت:  حوزه  این  در  گرفته  صورت  اقدامات  درباره  وی 
مشارکتی که با شرکای خود در شورای عالی کار داشتیم توانستیم 
برای سال 1۴0۳ نزدیک حقوق کارگران را افزایش دهیم. دولت و 
متنوعی  برنامه های  کارگران  درمان  و  بهداشت  برای  تعاون  وزارت 
دارد. تقریبا در تمام کارگاه های دارای ۵0 کارگر مراکز بهگر، پزشکی 

و درمانی طراحی شده است.
از  امروز  )۹0 درصد(  ایرانی  تمام جامعه  کرد:  تاکید  مرتضوی 
بیمه درمانی پایه برخوردار هستند و وزارت تعاون برای بازنشستگان 
روز  که  شده  پیش بینی  تکمیلی  بیمه  کشوری  و  اجتماعی  تامین 
گذشته در هیات امنا برای آن تصمیم گیری شد تا ۳۵ درصد خدمات 

و منابع بیمه های تکمیلی افزایش پیدا کند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: تامین معیشت با اجرای 
الکترونیکی عملیاتی شده است و در مرحله نخست  طرح کالابرگ 
طرح فجرانه اقداماتی خوبی انجام دادیم. در اجرای قانون جوانی و 
جمعیت تعداد یک میلیون مادری که باردار یا دارای کودک شیرخوار 
در دهک یک تا سه درآمدی قرار دارند تحت پوشش های ویژه قرار 

گرفتند و اقدامات مهم و موثر دیگری صورت خواهد گرفت.

رییس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران گفت: 
برای باقی ماندن برنج به عنوان دومین محصول غذایی پرمصرف کشور 
در سفره تمامی هموطنان، بخش خصوصی نیازمند همراهی و همکاری 

دولت است.
محمد مختاریانی با بیان اینکه به رغم درخواست های مکرر برای 
تشکیل جلسه همچنان وزارت جهادکشاورزی سیاست های اتخاذ شده 
برای بازار برنج در سال جدید را اعلام نکرده است، ادامه داد: با توجه به 
اینکه بخشی از نیاز بازار کشور به برنج از محل واردات تامین می شود، 
وزارت جهادکشاورزی باید سیاست های دولت در سال جدید را اعلام و 
بخش خصوصی را از بلاتکلیفی در بیاورد و وضعیت ثبت سفارش برنج 

را مشخص کند.
سال  از  واردکنندگان  باقیمانده  مطالبات  به  اشاره  با  مختاریانی 
گذشته، تاکید کرد: بانک مرکزی و وزارت جهادکشاورزی باید هرچه 
سریعتر در خصوص پرداخت مطالبات ارزی واردکنندگان برنج که از 
ایشان  تا  اقدام کنند  است،  نشده  پرداخت  ماه پیش  به هشت  قریب 
سرمایه لازم برای واردات برنج در سال جدید را در اختیار داشته باشند.

برنج  واردکنندگان  ارزی  مطالبات  پرداخت  در  تاخیر  گفت:  وی 
و کند یا متوقف شدن ثبت سفارش، این پیام را برای دلالان دارد که 

می توانند وارد بازار برنج شده و از شرایط سواستفاده کنند.

برنج در  نیم میلیون تن  تا ۳ و  اینکه سالانه ۳  بر  تاکید  با  وی 
کشور مصرف می شود، ادامه داد: باتوجه به بارندگی ها پیش بینی می شود 
امسال میزان تولید برنج رضایت بخش بوده و با واردات یک میلیون تا 
یک میلیون و 200هزار تن، نیاز بازار تامین و به ثبات و تعادل قیمت 

می رسیم.
براساس اعلام انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران، 
مختاریانی اظهار کرد: متاسفانه علی رغم درخواست های مکرر انجمن 
با  نشست  برگزاری  برای  ایران  برنج  تأمین کنندگان  و  تولیدکنندگان 
مسولان وزارت جهاد کشاورزی برای تعیین تکلیف وضعیت واردات برنج 
در سال جاری، نوع ارز تخصیصی و همچنین تعیین تکلیف مطالبات 
سال گذشته واردکنندگان بابت برنج هایی که 7 الی 8 ماه پیش در بازار 

عرضه شده، همچنان جلسه ای تشکیل نشده است.
وی با بیان اینکه بلاتکلیف ماندن ثبت سفارش نیز مشکلی جدی 
است، تصریح کرد: باید بپذیریم که بخش از نیاز کشور به برنج باید از 
محل واردات تامین شود، اما اردیبهشت ماه فرارسیده و هنوز وزارت 

جهادکشاورزی در این حوزه تعیین تکلیف نکرده است.
رییس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران با یادآوری 
مشکلات شالیکاران و تولیدکنندگان برنج در سال 1۴01، توضیح داد: 
سال گذشته برنج زیادی از محصول سال 1۴01روی دست کشاورزان 

باقی مانده بود و به دلیل افزایش قیمت تا 1۵0 هزارتومان بازار با کاهش 
تقاضا و رکود روبرو شده بود.

وی ادامه داد: سال گذشته در آستانه آغاز فصل کشت و برداشت 
برنج، این نگرانی وجود داشت که با وجود رکود، آیا کشاورز باز هم به 

کشت برنج و تولید ادامه خواهد داد.
مختاریانی با یادآوری اتفاقاتی که در ماه های ابتدایی سال گذشته 
رقم خورد، اظهار کرد: با درخواست استانداران استان های شمالی و وزارت 
جهاد کشاورزی، بخش خصوص به کمک شالیکاران آمد و با سرمایه خود 
و عرضه مستقیم برنج در فروشگاه زنجیره ای توانست، وضعیت بازار را 

مدیریت کرده و مانع متضرر شدن شالیکاران شود.
هم  که  بود  بازاری  پارسال  بازار  خوشبختانه  کرد:  تاکید  وی 
مصرف کننده توانست برنج را با قیمت مناسب خریداری کند و هم از 

آسیب دیدن کشاورزان جلوگیری شد.
رئیس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران با تاکید 
براینکه باتوجه به تجربیات سال های گذشته پیش از بروز مشکل باید 
برای مدیریت بازار تدابیر لازم در نظر گرفته شود، گفت: سال گذشته 
با  به صورت مستمر  بودند،  روبرو  با مشکلات جدی  وقتی کشاورزان 
مدیران وزارت جهاد کشاورزی و استانداران استان های شمالی در ارتباط 

بوده و در جلسات مکرر پیگیر حل مشکلات کشاورزان بودیم.

اخبار صنعت-جمشید هدایی: اواخر سال 
احیای  نهضت  در  دولت  نماینده  که  بود  گذشته 
 8 از  بیش  بازگشت  اعلام  با  اقتصادی  واحدهای 
به  تعطیل  نیمه  و  تعطیل  اقتصادی  واحد  هزار 
چرخه تولید در طول 2 سال گذشته، از پیش بینی 
بازگشت 10 هزار واحد دیگر در سال آینده خبر 
داد.سیدامیرحسین مدنی نماینده دولت در نهضت 
برگزاری  حاشیه  در  اقتصادی  واحدهای  احیای 
حرفه ای  صلاحیت  تائید  آمادگی  دوره  سومین 
گفت:  اقتصادی،  واحدهای  احیای  متخصصین 
در طول 2 سال گذشته با احیای 8 هزار و 11۴ 
واحد تعطیل و نیمه تعطیل در حوزه های مختلف 
صنعتی، کشاورزی، خدماتی و معدنی، 1۹1 هزار 
سرمایه های  از  همت   2۴0 و  ایجاد  جدید  شغل 
مردم احیا شده است.مدنی با تاکید بر اینکه یکی 
از برنامه های اصلی دولت سیزدهم در حوزه رونق 
و رشد تولید، رسیدگی به واحدهای تعطیل و نیمه 
تعطیل است، افزود: در ابتدای فعالیت دولت بیش 
از ۶0 هزار واحد تعطیل و نیمه تعطیل در کشور 
نهضت  دولت،  تصمیم  اساس  بر  و  شد  شناسایی 

احیای واحدهای تولیدی شکل گرفت.
احیای 200 واحد راکد در تهران

دیروز رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان تهران از احیای 200 واحد راکد در تهران 
در سال گذشته و برنامه ریزی برای احیای حداقل 
200 واحد راکد در سال جاری خبر داد و گفت که 
در سال گذشته بیشتر کالاهای قاچاق کشف شده 

در گروه لوازم خانگی و پوشاک بودند.
اظهار  خبری  نشست  در  سیجانی  محمود 
تهران  استان  کالاهای  درصد   17 حدود  کرد: 

صادرات محور است.     
راکد  واحد   200 احیای  از  همچنین  وی 
هم  امسال  گفت:  و  داد  خبر  گذشته  سال  در 
دیگر  راکد  واحد   200 حداقل  شده  برنامه ریزی 
صاحبان  از  برخی  البته  برگردد.  تولید  چرخه  به 
واحدها تمایل به احیا ندارند که در این زمینه هم 

تدابیری در نظر گرفته خواهد شد.
بیشتر  گذشته  سال  در  اینکه  بیان  با  او 
کالاهای قاچاق کشف شده در گروه لوازم خانگی و 
پوشاک بودند، تصریح کرد: اگر کالا اسناد گمرکی 

حاضر  حال  در  است.  قاچاق  ظن  باشد،  نداشته 
لوازم خانگی، دخانیات، قطعات یدکی و  پوشاک، 
لوازم آرایشی و بهداشتی کالاهای هدف در حوزه 

مبارزه با قاچاق هستند.
این مقام مسئول در ادامه با اشاره به ناترازی 
انرژی و نگرانی ها از قطعی برق صنایع در تابستان، 
برق صنایع  قطع  اولویت  نباید  قانون  گفت: طبق 
همراهی  تاکنون  هم  صنعتگران  البته  باشند. 
کرده اند، اما این سیاست باید تغییر کند. از طرف 
دیگر بخشی از صنعت به سمت خودتامینی رفته 
است. باید به دنبال منابع انرژی جدید و همچنین 
برق  صنعت  در  خصوصی  بخش  گذاری  سرمایه 

باشیم.
مدیر کل صمت استان تهران در ادامه درباره 
سال  در  گفت:  بنیان  دانش  شرکت های  توسعه 
بنیان  دانش  تولیدی  واحد  مجوز   107 گذشته 
صادر شده و هم اکنون ۳۳8 واحد صنعتی دارای 
فعال  تهران  در  نیز  بنیان  دانش  صنعتی  پروانه 

هستند.
احیای  برای  تسهیلات  همت   10 تامین 

واحدهای اقتصادی
در  دولت  نماینده  گذشته  سال  زمستان 
پیگیری  از  اقتصادی  واحدهای  احیای  نهضت 
میلیارد  هزار   10 از  بیش  مالی  تامین  تخصیص 
میلیارد  هزار   ۶0 از  بیش  و  تسهیلات  تومان 
تومان منابع مالی از طریق فعال سازی ابزار خرید 
دولت  ابتدای  از  پتروشیمی  صنعت  در  اعتباری 
و  راکد  اقتصادی  واحدهای  احیای  برای  سیزدهم 

نیمه فعال خبر داد.
شکل  تجربه  درباره  مدنی  امیرحسین  سید 
گفت:  اقتصادی  واحدهای  احیای  نهضت  گیری 
پس از حضور در دولت و معاونت توسعه روستایی 
باتوجه به مساله تعطیلی  و مناطق محروم کشور 
برخی واحدهای اقتصادی بخصوص پس از دوران 
دولت  نیاز  طرفی  از  و  کرونا  اقتصادی  سخت 
معاون  دستور  با  اقتصاد،  درصدی   8 رشد  برای 

واحدهای  احیای  مسئولیت  جمهور  رئیس  اول 
اقتصادی تعطیل و نیمه فعال به بنده سپرده شد.

وی ادامه داد: در ادامه کار به فهم مشترک 
رسیدیم که کشور دچار معضل شده است و نیاز 
کردیم  بررسی  و  دارد  بوم  زیست  راهبرد  یک  به 
که نهضت احیای واحدهای اقتصادی چه ماموریت 
هایی را باید ارائه کند و با چه واحد هایی مواجه 
هستیم ، چه واحد هایی قابل احیا هستند ، به چه 
واحدی می گوییم نیمه تعطیل و یا چه دستگاه 
هایی به واحدهای احیا گر کنونی در دولت مشاوره 

می دهند.
مدنی تصریح کرد: یکی از ماموریت هایی که 
تعریف کردیم طراحی یک زیست بوم اقتصادی-
مسئله  به  تبدیل  را  مسئله  این  که  بود  اجتماعی 
ی جامعه کند سپس مدتی آمارها و تجربه های 
جهانی را مطالعه و بررسی کردیم؛ بعنوان مثال در 
احیای  وظیفه  رئیس جمهور  ذیل  واحدی  امریکا 
واحدهای راکد را بعهده دارد اما آمارهایی که در 
کشورمان وجود داشت خیلی پراکنده بود و بیش 
از پنجاه هزار واحد راکد و نیمه راکد داشتیم که 

تقریبا 12 هزار واحد را تا حال پایش کردیم.
واحدهای  احیای  نهضت  در  دولت  نماینده 
اقتصادی گفت: در ابتدا هیچ کتاب، منبع یا دوره 
این  به  و  نداشتیم  کشور  در  احیا  برای  آموزشی 
نتیجه رسیدیم که نمی توانیم یک واحد تولیدی 
را برای احیا رها کنیم و باید راه و روش مدیریت 
تمام  البته  که  دهیم  آموزش  را  کردن  احیا  و 
واحدهایی که تعطیل می شوند عمدتا با توجه به 
قابلیت  گیری  شکل  عوامل  و  مدیریتی  مشکلات 
قابل  واحدها  این  ندارند و حدود ۳0 درصد  احیا 

احیا هستند.
ما سرمایه گذار وجود  اقتصاد  در  وی گفت: 
ندارد و افراد را به بانک می فرستیم تا وام بگیرند 
و با همان روند قبلی مدیریت کنند و نتیجه همان 

قبلی میشود.
وی با بیان اینکه نگاه نهضت برای ما مهم بود 

و اینکه مردم را هم دخیل کنیم و نگاه رشد داشته 
باشیم و از سرمایه مردم هم استفاده کنیم گفت: 
در مرحله بعد سعی کردیم در نقاط مختلف دولت 
این جبهه  از  جبهه هایی تشکیل دهیم که یکی 
ها، جبهه مالی بود و ما جبهه تامین مالی تشکیل 
دادیم و از صندوق های سرمایه گذاری خصوصی 

نیز بهره گرفتیم.
احیای  نهضت  میز  ما  داد:  ادامه  مدنی 
تشکیل  بانک  و  بورس  در  اقتصادی  واحدهای 
دادیم و تصمیم گرفتیم یک پروتکل باشیم برای 
بیمارستان  یک  اینکه  بجای  و  روند  این  ادامه 
به  که  باشیم  سازمانی  میکند،  درمان  که  باشیم 
ده ها بیمارستان برای درمان کردن یک پروتکل 
می دهد؛ از طرف دیگر در تکنولوژی خصوصا در 
های  شرکت  جهت  این  از  داشتیم  ضعف  معادن 

دانش بنیان را به جریان کار وارد کردیم.
وی افزود: فراخوان دادیم برای جذب احیاگر 
و چند هزار احیاگر جذب کردیم و 700 نفر آنها 
را آموزش دادیم ونقششان را در بانک ها و ادارات 
را  کارشان  هم  احیاگران  ابر  البته  کردیم  پررنگ 
تولید،  موانع  رفع  و  تسهیل  ستاد  میکنند؛  دنبال 
ایمیدرو،  ایدرو،  امام)ره(،  فرمان  اجرایی  ستاد 
بسیج و ... و این همکاری بین همه صورت میگیرد.
 وی با اشاره به موفقیتهای ویژه نهضت احیا 
ها  واحد  احیای  برای  دولت  که  پولی  کل  گفت: 
اقتصادی اختصاص داده بود ده هزار میلیارد تومان 
بود و سرمایه ای که احیا شده حدود دویست هزار 
میلیارد تومان و این نشان می دهد این پول جای 
درستی استفاده شده است یا مثلا در صنایع مادر 
تامین  زنجیره  توانستیم  پتروشیمی  صنعت  مثل 
مالی را راه بیاندازیم و این در صنعت فرش بسیار 

تاثیرگذار بود.
وی با اشاره به تاکید ویژه رهبر معظم انقلاب، 
رئیس محترم جمهور و معاون اول محترم رئیس 
اجرایی  و  دولتی  دستگاههای  همکاری  و  جمهور 
کشور و مسئولین قوه قضائیه بر حمایت از تولید 

نیمه  اقتصادی راکد و  داخلی و احیای واحدهای 
احیای حدود  به  ها منجر  این تلاش  فعال گفت: 
بخش  در  بزرگ  و  متوسط  کوچک،  واحد   ۶۵00
ها و حوزه های مختلفی اعم از صنعتی، معدنی، 
هزار   1۴۵ که  شده   ... و  گردشگری  کشاورزی، 
شغل بصورت مستقیم و غیر مستقیم ایجاد کرده 
این  از  تومان سرمایه  و حدود 180 هزار میلیارد 

طریق احیا شده است.
وی افزود: پیگیری تخصیص تامین مالی بیش 
از 10 هزار میلیارد تومان تسهیلات برای واحدهای 
اقتصادی مساله دار، تامین بیش از ۶0 هزار میلیارد 
تومان منابع مالی از طریق فعال سازی ابزار خرید 
اعتباری در صنعت پتروشیمی، ایجاد و فعال سازی 
ابزارهای تامین مالی از جمله : صندوق احیا، تامین 
مالی جمعی، تامین مالی  زنجیره تامین و صندوق 
در صندوق ، تامین بیش از هزار میلیارد تومان منابع 
طریق  از  اقتصادی  واحدهای  احیا  نیاز  مورد  مالی 
سکوهای تامین مالی جمعی، پیگیری و به سرانجام 
و  حقوقی  پیچیده  پرونده   ۳00 از  بیش  رساندن 
احیاگر،  نفر   700 آموزش  و  شناسایی  بانکی، 
طراحی زیست بوم احیا و راه اندازی سامانه رصد 
ارائه  جزئیات  و  آمار  آن  در  که  واحدها  تحلیل  و 
شده توسط دستگاههای اجرایی از واحدهای نیمه 
شده  درج  کشور  سراسر  شده  احیا  و  راکد  فعال، 
است؛ از دیگر اقدامات انجام شده در نهضت احیای 

واحدهای اقتصادی  بود.
دیگر  واحد  هزار   10 بازگشت  پیش بینی 

به چرخه تولید
واحدهای  احیای  نهضت  در  دولت  نماینده 
اقتصادی تصریح کرد: تقریبا ۴۴ درصد از واحدهای 
احیاشده، صنعتی و ۴۶ درصد واحدهای کشاورزی 
و 10 درصد باقیمانده واحدهای خدماتی و معدنی 

هستند.
مدنی ادامه داد: کارهای جانبی بسیار خوبی 
طوری  است  شده  مطرح  مردم  مشارکت  همانند 
تولیدی قرار  که منابع مردم در اختیار واحدهای 

و  تعطیل  واحدهای  احیای  برای  کمکی  تا  گیرد 
احیاگران  تربیت  اقدام دیگر  و  باشد  نیمه تعطیل 
واحدهای اقتصادی است و در حال حاضر سومین 

دوره آن در حال برگزاری است.
احیاگر  هزار  از  بیش  اینکه  بیان  با  وی 
اقتصادی در سراسر کشور وجود دارند  واحدهای 
که مجهز به دانش تولید، حوزه های فنی و حقوقی 
هستند، گفت: این احیاگران در واحدهای تولیدی 
و  می کنند  پیدا  حضور  تعطیل  نیمه  یا  تعطیل 
مجموعه  و  اقتصادی  واحدهای  احیای  نهضت 
به  را  اقتصادی  واحدهای  احیاگران  نیز  دولت 
واحد  یک  اینکه  برای  و  می شناسند  رسمیت 
مبنای  بر  بازگردانند  تولید  به چرخه  را  اقتصادی 

نظریه احیاگران عمل می کنند.
که  خوبی  بسیار  اقدام  اساس  بر  افزود:  وی 
دولت آن را برای سال 1۴0۳ مصوب کرده 1۵0 
رونق  به  که  شد  خواهد  توزیع  گام  اوراق  همت 
حقوق  در  شد  قرار  و  می کند  کمک  بسیار  تولید 
موضوع خوراک  در  و همچنین  معادن  و  گمرکی 
و سوخت صنایع، مالیات و بیمه تامین اجتماعی 
به رسمیت شناخته شوند. این امر به رونق تولید 
و  رشد  شاهد  آینده  سال  و  می کند  کمک  بسیار 

رونق تولید خواهیم بود.
مدنی درباره تعداد واحدهای تولیدی راکد و 
سامانه  در  که  آماری  اساس  بر  گفت:  فعال  نیمه 
ستاد احیای نهضت واحدهای اقتصادی وجود دارد 
بیش از ۵0 هزار واحد تعطیل و نیمه تعطیل در 
به  واحدها  این  از  برخی  هستند؛  رسیدگی  حال 
چرخه  به  بازگشت  قابلیت  واقعا  مختلف  دلایل 
تولید را ندارند، اما پیش بینی ما این است بتوانیم 
در سال آینده 20 درصد از ۵0 هزار واحد تولیدی 

احیا نشده به چرخه تولید بازگردد.
احیای  برای  که  نهضتی  اینکه  بیان  با  وی 
واحدهای تولیدی در دولت شکل گرفته محصول 
تقریبا  داشت:  اذعان  است،  دولت  و  مردم  تلاش 
دارند؛  فعالیت  زمینه  این  در  دستگاه  و  نهاد   20
بار اصلی بر دوش وزارت صمت و همچنین وزارت 
جهاد کشاورزی قرار دارد و در حوزه های مختلف، 
فرمان  اجرایی  ستاد  همانند  انقلابی  نهادهای 

حضرت امام )ره( نیز فعالیت می کنند.
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وزیر کار: کارگران از ارکان اصلی جهش تولید هستند

دولت از بخش خصوصی حمایت کند

»اخبار صنعت« از وضعیت زیست بوم احیا در ایران گزارش می دهد؛

تربیت احیاگران واحدهای اقتصادی

معاون وزیر جهاد:
زمین های مرغوب 
کشاورزی به طرح 
هادی روستایی 
اختصاص نیابد

افلاطونی گفت: در تصویب طرح هادی روستایی باید 
دقت کافی وجود داشته باشد تا اراضی مرغوب کشاورزی 

از چرخه تولید خارج نشوند.
گفت:  اراضی  امور  سازمان  رئیس  افلاطونی  رضا 
مستلزم  روستایی  هادی  طرح  به  زمین  الحاق  هرگونه 
قانون  یک  ماده  یک  تبصره  کمیسیون  از  مجوز  دریافت 

حفظ کاربری اراضی زراعی و باغ ها است.

با  نشست هایی  باید  سازمان  مختلف  دفاتر  افزود:  او 
بخش های متناظر خود در مدیریت های امور اراضی استان 
ایرادهای  و  کنند  نظارت  آنان   فعالیت  بر  و  کنند  برگزار 

کار رفع شود.
رئیس سازمان امور اراضی کشور ادامه داد: نظارت بر 
طرح های معاف از عوارض مانند گلخانه ها با دقت و حساسیت 

زیاد انجام شود تا انحراف از طرح ها صورت نگیرد.

به گفته او، تخصیص اراضی کشاورزی درجه یک و 
همه  و  است  ممنوع  کشاورزی  جز  فعالیتی  هر  برای  دو 

استان ها باید به این موضوع توجه داشته باشند. 
افلاطونی گفت: هماهنگی هایی صورت گرفته تا برای 
۳۴ شهرستان حساس در کشور نیز فرمانده یگان حفاظت 
تغییر  با  بتوانیم  تا  شود  منصوب  کشاورزی  اراضی  از 

کاربری های غیرمجاز برخورد کنیم.


